
Algemene beschouwingen begroting 2018 

Deze begrotingsbehandeling vindt dit jaar plaats onder een ander landelijk politiek gesternte. Toch 

staat dat wat ons betreft de voorzetting van het succesvolle beleid dat dit college de afgelopen jaren 

heeft gevoerd niet in de weg. Ik verwijs hiervoor graag naar de mid term Review waarin uitgebreid 

wordt gerapporteerd over hetgeen dit college, deze coalitie heeft gepresteerd. Wat ons betreft doen 

wij er dit laatste anderhalf jaar tot de Statenverkiezingen als PvdA nog een schepje bovenop.  

Onze ambities t.a.v. duurzaamheid, werk, natuur en wonen gaan verder. En wij zullen kijken wat kan, 

uiteraard rekening houdend met de kaders die wij daar als coalitie voor hebben afgesproken. Ten 

aanzien van duurzaamheid geldt dat wij wat ongeduldig zijn; er moet veel gebeuren in het kader van 

klimaatdoelstellingen en  energietransitie. Als provincies hebben wij in IPO verband een aanbod 

gedaan aan de onderhandelende partijen en wij hopen en verwachten dat dit tot een forse extra 

inzet ook van deze provincie zal leiden. 

De begroting die GS heeft gepresenteerd ziet er goed uit. De politieke wensen van de Staten zoals die 

ook in de Kadernota naar voren zijn gekomen zijn goed vertaald.  

Ten aanzien van Smart Mobility geldt dat wij in de kadernota geld gereserveerd hebben. Dat is dan 

ook keurig in de begroting opgenomen. Het plan van aanpak is nog niet besproken in de commissie, 

maar wij verwachten daarover binnenkort  een goede discussie en besluitvorming.   

De economie in dit land en zeker in Noord Holland gaat goed, de inkomsten van veel burgers nemen 

toe, maar niet voor iedereen. Dat blijft voor ons een zorg.  

Het regeerakkoord zal financiële gevolgen hebben voor de provincie. Bijvoorbeeld door de vrijval van 

de stelpost macro-economische tegenvallers. Daar kunnen we met elkaar op een verstandige manier 

gebruik van maken.  

Bovendien heeft GS eerder toegezegd te komen tot een inventarisatie van reserveringen en 

voorzieningen, vooruitlopend op de nieuwe nota, om te zien of er mogelijk financiële middelen 

daaruit kunnen vrijvallen. Om onze ambities te kunnen invullen en te kunnen komen tot een 

integrale afweging dient onze fractie samen met VVD, D66, CDA  een motie in. Om op zo kort 

mogelijke termijn te weten welke financiële middelen er beschikbaar zijn, zodat wij kunnen komen 

tot een integrale afweging. Het dictum van deze motie luidt: 

Verzoeken het College van Gedeputeerde Staten om: 

- zo spoedig mogelijk inzicht te verschaffen in de nu bekende financiële gevolgen van het  

regeerakkoord 

- zo spoedig mogelijk inzicht te verschaffen in de financiële mogelijkheden die uit een doorlichten     

van bestaande reserves en voorzieningen voortkomen 

Zodat de Staten voor het eind van het jaar, dan wel begin 2018, zo nodig in de vorm van een 

begrotingswijziging,  een integrale afweging kunnen maken van prioriteiten die in 2018 aanvullend 

op het huidige Uitvoeringsprogramma Ruimte voor Groei tot uitvoering kunnen komen. 

De werkgelegenheid in onze provincie groeit gelukkig. Tegelijkertijd wordt ook werk bedreigd, 

bijvoorbeeld bij Tata steel. Mijn fractie heeft daar inmiddels twee maal schriftelijke vragen over 

gesteld. Juist bij een aantrekkende arbeidsmarkt wordt de spanning tussen vraag en aanbod van 

arbeid vaak zichtbaarder. De PvdA wil dat alle Noord-Hollanders eerlijke kansen krijgen op de 

arbeidsmarkt ongeacht hun leeftijd, afkomst of geaardheid. Zo werken we verder aan een inclusieve 



samenleving. De provincie speelt daarin in onze ogen, met behulp van de werkambassadeur, een 

goede rol. Wat ons betreft alle reden omdat voort te zetten. De gedeputeerde heeft toegezegd met 

een evaluatie en een voorstel te komen; wij wachten dat af.  

De uitvoering van de  motie van PvdA, VVD, CDA, D66 over noodzakelijke verbeteringen recreatie 

schappen in de MRA is voortvarend opgepakt door gedeputeerde. Er is een onderzoek  gedaan naar 

de werkelijke natuurelementen (nnn) en de discussie over bestuurlijke verandering is gestart. De 

PvdA vindt het belangrijk dat in deze bestuursperiode daadwerkelijke stappen in dit 

veranderingsproces worden gezet. Kan GS aangeven wat nu de planning is? 

De provincie heeft een faciliterende rol t.a.v. cultuureducatie en doet dit via Stichting Plein C. Tijdens 

de bijeenkomst in de Statenzaal georganiseerd door het CDA bleek dat basisschoolleerlingen in 

enkele gemeenten geen cultuureducatie krijgen. Wij als PvdA vinden dat ongewenst. Wij vragen GS 

wat zij hiervan denken te gaan doen. 

Hoewel het nieuwe kabinet geld voor de provincies labelt voor groen. Zal dat niet voldoende zijn. In 

het meerjarenplan groen wordt duidelijk dat er op termijn onvoldoende geld is om het Natuur 

Netwerk Nederland af te maken en vervolgens te onderhouden. Op dit moment is er geen actueel 

tekort is, maar op termijn zijn maatregelen nodig. Wij vragen GS daarom of het niet zinvol zou zijn in 

de meerjarenraming vanaf 2020 een extra donatie in de reserve Groen op te nemen. Graag horen wij 

de reactie van GS op deze suggestie. 

Bij een goed NNN hoort ook kwaliteit. Bij kwaliteit past ook handhaving. In het Meerjarenprogramma 

Groen 2018 -2022 worden  voor de ‘component’ voorzieningen op natuurterreinen wel middelen 

beschikbaar gesteld maar de ‘component’ toezicht zal niet (meer) door de provincie worden vergoed. 

Ook voor de  Stiltegebieden zijn maatregelen nodig, daar horen ook toezichthoudende taken bij om 

deze gebieden ook echt ‘stil’ te houden. Wij vragen daarom aan het college of zij met de 

natuurbeheerders en/of organisaties die toezicht houden op naleving van regels voor Stiltegebieden 

in overleg wil treden over nauwe samenwerking op het gebied van toezicht op natuur én stilte. Wij 

realiseren ons dat daaraan een prijskaartje zit. En wij komen daar op terug als er middelen voor 2018 

beschikbaar lijken en blijken te zijn.  

In het kader van een dekkend openbaar vervoer, maken wij in de provincie gebruik van buurtbussen. 

Recent bracht mijn fractie nog een werkbezoek aan de buurtbus in Hoorn met andere leden van deze 

staten.  Naast het probleem van de ontoegankelijkheid van de buurtbus voor mindervaliden, blijkt 

ook dat het niet lukt om voldoende vrijwilligers te vinden. Het vrijwilligersprobleem lijkt ook een 

uitdaging te worden in Muiden bij de plannen om met een buurtbus verbinding te leggen tussen de 

bebouwde kom en de nieuwe OV halte een stuk verderop. Kan GS aangeven hoe het in algemene zin 

met de vrijwilligers in de buurtbus gaat en wat kunnen wij  als staten en GS kunnen doen om de 

deelname van vrijwilligers te bevorderen? 

Na een wat moeizame aanloop in het begin van deze coalitieperiode worden de contouren van een 

herkenbaar fietsbeleid voor NH steeds duidelijker. Wij zien met belangstelling de fietsvisie tegemoet 

en tevens de aanpak van de geconstateerde fietsknelpunten in 2018. Hoewel wij de aanpak van GS in 

deze volop ondersteunen, zouden wij graag zien dat er nog meer gaat gebeuren. Daarbij past wat ons 

betreft nadrukkelijk de inzet op het hoofdfietsnetwerk.  

Wat de PvdA betreft, en ik heb het eerder gezegd, zijn wij op de goede weg. Maar er kan meer 

gebeuren op weg naar een duurzame en inclusieve samenleving in Noord Holland. Wij hopen als 

Staten binnenkort een nadere integrale afweging te kunnen maken op basis van de beschikbare 

middelen.  


